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§ 1 Godkännande av föredragningslistan 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 
sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 
 
§ 2 Verksamhetsberättelse med bokslut för 2022 för Farsta stadsdelsnämnd 
 
BESLUT 
1. Stadsdelsnämnden godkänner verksamhetsberättelse med bokslut för 2022. 
2. Stadsdelsnämnden överlämnar verksamhetsberättelse med bokslut för 2022 till 

kommunstyrelsen. 
3. Nämnden begär att ackumulerat netto 31,1 miljoner kronor avseende resultatenheter 

överförs till 2023.  
4. Nämnden lägger förvaltningens anmälan av patientsäkerhetsberättelse 2022 till 

handlingarna. 
 

Ärendet 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-03-01. 
Dnr FAR 2023/16 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Vi tackar förvaltningen för ett ambitiöst arbete med att förutom att hantera de mer 
traditionella och rutinbaserade ansvarsområdena, även lagt stor möda vid att lösa de ej 
förutsägbara extraordinära händelser som verkligheten allt oftare lägger för handen. 
 
I förvaltningens verksamhetsberättelse framkommer på olika sätt hur den tilltagande 
kriminaliteten manar fram nya initiativ såsom  ”innovationsverkstäder mot kriminella 
miljöer”   samt fortsatta aktiviteter i befintliga initiativ såsom ”Våga anmäla, våga vittna”.  
 
Att det finns en allmänt  tilltagande oro bland Stockholms invånare, när det gäller att kunna 
vistas tryggt i såväl hemmet som offentligheten, är inte så konstigt med tanke på den 
utveckling av bedrägerier mot äldre och allmänt grovt våld som Stockholms stad på senare år 
blivit arena för, en utveckling som tyvärr verkar fortsätta även innevarande år. 
 
Indikatorer 
- Andelen stockholmare som upplever trygghet i den stadsdel där man bor. 
Ökar något från 67% 2021 till 70% 2022 vilket dock är lägre än årsmålet på 79%. 
- Farsta är ett tryggt och säkert stadsdelsområde. 
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Upplevd trygghet minskar något från 79% 2021 till 77% 2022 men är lägre än årsmålet på 
80%. 
- Andelen ungdomar som i ungdomsenkäten uppger att de inte blivit utsatta för hot och våld 
Någon siffra för 2021 redovisas inte men förvaltningens årsmål överträffas med åtta  
tiondelars procent. Dock är det inte sannolikt att allt hot och våld anmälts se ” Våga vittna 
våga anmäla” 
 
Andra områden i verksamhetsberättelsen 
Uppföljning av internkontroll 2022, Farsta stadsdelsnämnd 
 1.3 ”Erbjuda en säker miljö för barn i förskole- och fritidsverksamhet” – Ej godkänd. 
Otydliga och till viss del obefintliga rutiner för barnskyddsronder”. 
3.1 ”Betala rätt lön enligt gällande avtal” – Ej Godkänd. Trots månatliga påminnelser till 
chefer om kontroll”. 
3.2 ”Rekrytera rätt kompetens” – I stor utsträckning rekryterar vi inte kompetensbaserade i 
enlighet med Stockholm stads rekryteringsprocess. Risker: Felrekrytering påverkar kvalitén i 
i verksamheterna, brist i leveransen och kostsamma personalärenden m.m. 
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§ 3 Utveckla discgolfanläggningen på Högdalstopparna 
Anmälan av medborgarförslag, för nämndens ställningstagande om beredning 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag från Klas 
Bäckelin om att utveckla discgolfanläggningen på Högdalstopparna. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Klas Bäckelin att stadsdelsnämnden utvecklar 
discgolfanläggningen på Högdalstopparna.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 
återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-01-27. 
Dnr FAR 2023/40 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4 Inventera stadsdelsområdets föreningstavlor och ta fram en plan för fler 
tavlor 
Svar på medborgarförslag 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 
medborgarförslag från Erik Annerborn om att inventera stadsdelsområdets föreningstavlor 
och ta fram en plan för fler tavlor. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Erik Annerborn att förvaltningen ska inventera 
stadsdelsområdets föreningstavlor och även ta fram planer för fler tavlor, särskilt i nya 
bostadsområden.  
 
Förvaltningen har med anledning av medborgarförslaget gjort en genomgång av 
föreningsmeddelandetavlorna. Vår bedömning är att det i samband med upprustning av 
parklekar eller centrala parker där vi kan förvänta oss många besökare kan vara motiverat att 
placera ut nya tavlor. Om krissituationer uppstår är det viktigt att information finns att hämta 
på andra sätt än från exempelvis sociala media. Förvaltningen avser därför att sätta upp 
tavlor i de stadsdelar där det idag saknas. Vi bedömer dock inte att vi behöver arbeta fram en 
särskild plan för ändamålet. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-01-31. 
Dnr FAR 2022/874 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 Föreningsbidrag och bidrag till lovaktiviteter 2023 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden fördelar föreningsbidrag och bidrag till lovaktiviteter 2023 enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Ärendet 
Farsta stadsdelsnämnd fördelar årligen bidrag till föreningar. Sammanlagt 38 föreningar har 
lämnat in totalt 40 ansökningar om föreningsbidrag för 2023, medan 11 föreningar har 
lämnat in ansökningar om bidrag för lovaktiviteter 2023.  
 
Förvaltningen föreslår att 34 föreningar beviljas föreningsbidrag om sammanlagt 700 000 
kronor och att 9 föreningar beviljas bidrag för lovaktiviteter om sammanlagt 185 000 kronor. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-01-25. 
Dnr FAR 2023/74 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Joseph Zamani (S) och Rikard Werge (L) anmälde jäv och lämnade sammanträdet medan 
ärendet behandlades. 
 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6 Idéburet offentligt partnerskap (IOP) om nattvandring i Farsta 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden tecknar överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap (IOP) med 
föreningarna Farsta IBK, FC Stockholm Internazionale, FOC Farsta Fotboll, Hammarby 
Basket och Sköndals IK om nattvandring inom Farsta stadsdelsområde under åren 2023-
2025 enligt tjänsteutlåtandets bilaga. 
 
Ärendet 
Förvaltningen föreslår att nämnden tecknar överenskommelse om idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) med Farsta IBK, FC Stockholm Internazionale, FOC Farsta Fotboll, 
Hammarby Basket och Sköndals IK om nattvandring inom Farsta stadsdelsområde för 
perioden 2023-2025.  
 
Syftet med överenskommelsen är att stärka det förebyggande och preventiva arbetet i 
stadsdelsområdet. Genom att fler vuxna rör sig i stadsdelarna på kvällar och nätter ökar både 
den sociala kontrollen i utemiljön och kontaktytorna med barn och unga. Stadsdelsnämnden 
anger nattvandring som en prioriterad satsning inom trygghetsarbetet i 2023 års 
verksamhetsplan. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-02-10. 
Dnr FAR 2023/118 
 
Förslag till beslut 
Leif Söderström (SD) yrkade att nämnden skulle i första hand återremittera ärendet, i andra 
hand avslå förvaltningens förslag – se Reservation nedan.  
 
Marre Mayr m fl (V), Anki Johansson m fl (S) och Maria Jacobson (MP) yrkade att nämnden 
skulle behandla ärendet idag och bifalla förvaltningens förslag. I båda dessa yrkanden 
instämde Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C).  
 
Beslutsgång 
Joseph Zamani (S) anmälde jäv och lämnade sammanträdet medan ärendet behandlades. 
 
Ordföranden behandlade först återremissyrkandet och fann att nämnden skulle behandla 
ärendet idag.  
 
Ordföranden behandlade därefter yrkandena om bifall och avslag till förvaltningens förslag 
och fann att nämnden hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation  
Leif Söderström (SD) 
 

1 Att: förslaget återremitteras,  
2 eller om återremissen faller, avslå förslaget. 
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3 Därutöver vill vi anföra följande: 
 
Den nya rödgröna majoriteten i Stockholm stad har kraftigt dragit ned på anslagen till 
stadens ordningsvakter, uppemot 130 tjänster beräknas försvinna från den 1a mars 2023. 
Detta sker i en tid då det grova våldet kraftigt tilltagit i staden, inte minst i Farsta stadsdel. 
 
Förvaltningen har nu fått i uppdrag att öka stödet till föreningars trygghetsskapande arbete. 
Detta genom att ta fram en modell för att få fler föreningar delaktiga i stadsdelens 
nattvandring. Det handlar om att engagera och införliva det sociala kapital som finns inom 
föreningslivet i trygghetsarbete. Förvaltningen föreslår därför att nämnden tecknar IOP 
(Idéburet Offentligt Partnerskap) avtal om nattvandring med fem av stadsdelens profilerade 
idrottsklubbar.  
 
Sverigedemokraterna anser det inte rimligt att i grunden ideella idrottsföreningar på kvällstid 
skall uppträda som trygghetsgaranter i stadsdelen, för vilket polisen, socialtjänsten  och 
ordningsvakter har som myndighets/förvaltnings/yrkes-uppdrag, med tillhörande utökade 
lagbundna befogenheter och resurser, att ansvara för.  
 
Vi oroas mycket av risken att någon förälder, ledare eller ungdom råkar illa ut genom en 
händelseinitierad kontakt med någon eller några av stadsdelens våldsbenägna 
gängkriminella. Hur säkerheten skall kunna garanteras för ideella nattvandrare samt vilka 
person- och materiella försäkringar som gäller, behöver vidare utredas och klargöras, därför 
yrkar Sverigedemokraterna på återremiss, alternativt avslag på förslaget om återremissen 
faller. 
 
IOP-samverkan bör vara en trygg samverkansform för de ideella föreningarnas 
representanter. I en samhällskontext bör verksamheterna vara riktade mot de specifika 
kärnverksamheter och aktivitetsområden som föreningarna representerar, såsom  
möjliggörandet av aktivitetsutövande, förevisning, utbildning eller inbjudan till deltagande i 
respektive verksamheter. Det får gärna ske i samband med eventdrivna eller kalenderbundna 
händelser som skollov eller andra stadsdelsinitierade aktiviteter. 
 
Sverigedemokraterna anser att IOP-medel bör användas för att, när så är befogat, ge 
föreningarna i partnerskapet möjlighet att erbjuda mer av sina kärnverksamheter för att  
därigenom öka intresset för stadsdelens idrottsaktiviteter och indirekt, bidra än mer till det 
övergripande trygghetsarbetet. 
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§ 7 Brukarundersökning 2022 inom verksamhetsområdet ekonomiskt bistånd 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av stadens brukarundersökning 
2022 inom verksamhetsområdet ekonomiskt bistånd. 
 
Ärendet 
En stadsövergripande brukarundersökning genomfördes inom verksamhetsområdet 
ekonomiskt bistånd under hösten 2022. Den riktade sig till samtliga personer som var 
aktuella för ekonomiskt bistånd i staden den 20 juni 2022.  
 
Genomsnittet på total nöjdhet på skalan 1-10 hamnade på 6,9 för Farsta, jämfört med 7,1 för 
staden som helhet. Nöjdheten har minskat marginellt i vissa avseenden. Det kan kopplas till 
en viss personalomsättning våren 2022, när mätningen genomfördes. Samtidigt har andelen 
nöjda ökat när det gäller påståenden om till exempel information och hänsynstagande.  
 
Förvaltningen analyserar resultaten från brukarundersökningen för att bevara nöjdheten och 
genomföra ytterligare förbättringar i verksamheten. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-02-09. 
Dnr FAR 2022/899 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8 Brukarundersökning 2022 inom verksamhetsområdet funktionsnedsättning 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av stadens brukarundersökning 
2022 inom verksamhetsområdet funktionsnedsättning. 
 
Ärendet 
En stadsövergripande brukarundersökning inom området funktionsnedsättning genomfördes 
under hösten 2022. Den riktade sig till samtliga personer i staden som får insats i form av 
daglig verksamhet, servicebostad, gruppbostad, barnboende och korttidstillsyn.  
 
Resultaten visar för staden som helhet och för Farsta specifikt på såväl förbättringar som 
försämringar i jämförelse med tidigare undersökningar. Generellt sett behöver resultaten 
förbättras och nöjdheten bland brukarna öka. Det gäller även svarsfrekvensen. Ett tydligt 
förbättringsområde gäller kommunikationen med brukarna. Ett fortsatt förbättringsarbete 
behöver således genomföras inom de olika verksamheterna. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-02-01. 
Dnr FAR 2023/65 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) anmälde ett särskilt uttalande.  
 
Särskilt uttalande  
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  
 
Det är verkligen positivt att denna undersökning blev genomförd och det är för den enskilde 
brukaren viktigt att få möjlighet att uttrycka sin upplevelse av boende och insatser. I 
resultatet uppskattar vi utvecklingen där individen upplever att kommunikation mellan 
brukare och personal har blivit bättre. Dels att brukaren själv blir lyssnad på men också att 
hen upplever att bli förstådd. Det är glädjande att ta del av den utvecklingen och vi tolkar 
resultatet av undersökningen att det samtidigt finns andra områden med utvecklingspotential 
på olika nivåer. 
 
Med bakgrund av förra stadsdelsnämndsmötet (2023-02-09), då gruppboendet i Sköndal  
(Sköndal LSS AB) beslutades återgå i egen regi, blir det här extra anmärkningsvärt att denna 
förändring av en uppenbart fungerande verksamhet på entreprenad kommer genomgå denna 
transformation. Denna undersökning visar tydligt att brukarna var mycket nöjda överlag med 
Sköndals gruppbostad, särskilt vad det gäller för frågor om trivsel, kommunikation och 
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personalens stöd. Undersökningen uppmärksammar även att det är en klar förbättring jämfört 
med tidigare undersökning.  
 
Vi förutsätter därför nu att facklig samverkan genom Sköndal LSS AB hanteras på bästa sätt 
vid övergången och att gruppboendets personal samt ledning uppmuntras till en lyckad 
överlämning när det blir aktuellt. Anhöriga, brukare och andra intressenter behöver även 
erhålla ett klart och tydligt underlag kring de kvalitetskrav som kommunal regi kommer 
erbjuda brukarna ännu bättre för att inte skapa oro och missnöje på det lokala gruppboendet. 
Det är viktigt med personliga relationer, erfarenheter och kunskap om individernas behov, 
krav och önskemål. Vi utgår även från att ekonomin fortsätter att utvecklas och att brukarna 
erhåller ett tryggt, tillitsfullt och stabilt gruppboende i framtiden på alla plan. 
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§ 9 Avsägelser i Farstas, Enskede-Årsta-Vantörs och Skarpnäcks råd för 
funktionshinderfrågor 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner avsägelser från Marianne Björkander och Sven Samuelsson, 
företrädare för organisationen Funktionsrätt Stockholms stad, från deras uppdrag som 
ledamöter i Farstas, Enskede-Årsta-Vantörs och Skarpnäcks råd för funktionshinderfrågor. 
 
Ärendet 
Den 15 december förra året utsåg stadsdelsnämnden åtta ledamöter för perioden 2023-2026 i 
det nya rådet för funktionshinderfrågor, som nämnden delar med Skarpnäck och Enskede-
Årsta-Vantör. Två av ledamöterna, Marianne Björkander och Sven Samuelsson, har 
meddelat att de avsäger sig uppdraget.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner avsägelserna. Posterna hålls vakanta i 
avvaktan på nya nomineringar från Funktionshinderrådens nomineringsutskott. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-02-07. 
Dnr FAR 2023/76 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Marre Mayr m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Maria Jacobson (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Marre Mayr m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Maria Jacobson (MP)  
 
Vi noterar avsägelserna från Farstas, Enskede-Årsta-Vantörs och Skarpnäcks råd för 
funktionshinderfrågor och beklagar dessa. Rådet fyller en viktig funktion i att ge sin kunskap 
och sina perspektiv på för nämnden viktiga frågor. Historiskt sett har Rådet för 
funktionshinderfrågor lidit av vakanta poster vilket var en av grunderna till 
sammanslagningen av de tre nämndernas råd. 
 
Vi hoppas att nya representanter snart kan väljas för att komplettera rådet. Om förvaltningen 
bedömer att man på ett rimligt sett kan stötta processen ser vi gärna att man gör så. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 
 
§ 10 Hållbar dagvattenhantering. Revisionsrapport nr 9/2022 
Yttrande till Stadsrevisionen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till Stadsrevisionen som 
yttrande över revisionsrapporten Hållbar dagvattenhantering (nr 9, 2022). 
 
Ärendet 
Stadsrevisionen har granskat stadens dagvattenhantering, med fokus på uppgiften att minska 
de negativa konsekvenserna av dagvattnets påverkan på vattenförekomster. Dagvatten är 
regn och smältvatten som rinner av från hårdgjorda ytor, såsom tak, vägar och 
parkeringsplatser. Ju mer som byggs i staden desto mindre yta finns för vattnet att sjunka ner 
och desto större blir utmaningarna med dagvatten.  
 
Revisionskontoret bedömer att staden inte kommer att nå målet om god kemisk och 
ekologisk status i stadens vattendrag senast 2027. De pekar på oklarheter i stadens 
ansvarsfördelning. Vidare rekommenderar de tydligare prioriteringar bland åtgärder, bättre 
uppföljning och kunskapsöverföring.  
 
Förvaltningen välkomnar granskningen. Vi upplever flera oklarheter i ansvarsfördelningen 
mellan nämnder och styrelser. Vi hade gärna sett att granskningen hade omfamnat stadens 
arbete med skyfallshantering, eftersom vi upplever liknande utmaningar där och eftersom 
brister i dagvattenhanteringen leder till skyfallsproblem. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-02-08. 
Dnr FAR 2022/934 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11 Europeiska kommissionens förslag till föräldraskapsförordning 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som 

svar på remissen av Europeiska kommissionens förslag till föräldraskapsförordning. 
2. Genom beslutet och tjänsteutlåtandet beaktar nämnden barnets bästa och barns rätt till 

föräldrar i en internationell kontext. I sak uttalar sig dock inte nämnden i detta ärende om 
surrogatmödraskap i Sverige.  

 
Ärendet 
Europakommissionen har lagt fram ett förslag om att föräldraskap som etablerats i en 
medlemsstat ska erkännas och godkännas av alla medlemsstater. Föräldraskapet för ett barn 
med samkönade föräldrar och även ett erkännande av föräldraskapet för ett barn som 
adopterats inrikes i en medlemsstat eller som fötts genom surrogatmödraskap ska kunna 
intygas genom ett föräldraskapsintyg. Förslaget syftar till att skydda barns och familjers 
rättigheter i gränsöverskridande situationer.  
 
Förvaltningen ställer sig positiv till kommissionens förslag då gemensamma regler om 
godkännande av föräldraskap inom EU stärker skyddet och rättssäkerheten för barn och 
familjer. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-02-06 
Dnr FAR 2023/86 
 
Förslag till beslut 
Marre Mayr m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Maria Jacobson (MP) yrkade att nämnden 
skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se punkt 2 vid 
BESLUT ovan.  
 
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L), Christer Eriksson (C) och Leif Söderström (SD) 
yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag – se Reservation nedan.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 
 
Votering begärdes. Följande propositionsordning fastställdes: Den som vill bifalla förslag 
från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet röstar ja, den som vill bifalla 
förvaltningens förslag röstar nej.  
 
Omröstningen utföll med 7 jaröster och 6 nejröster. Ja svarade Marre Mayr (V), Joseph 
Zamani (S), Anki Johansson (S), Kjell Backman (S), Frida Bengtsson (S), Niklas Aurgrunn 
(V) och Maria Jacobson (MP). Nej svarade Olof Peterson (M), Torbjörn Ebérus (M), 
Camilla Hane (M), Leif Söderström (SD), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C). 
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Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) anmälde ett särskilt uttalande.  
 
Reservation  
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L), Christer Eriksson (C) och Leif Söderström (SD) 
 
Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 
 
Särskilt uttalande  
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  
 
Sedan 2003 har det varit möjligt för samkönade gifta par att gemensamt adoptera barn. 
Sedan 2018 gäller möjligheten även sambopar. Sedan 2022 gäller föräldraskapspresumtion i 
Sverige för alla gifta par. Det innebär att den som är gift med någon som föder ett barn 
automatiskt blir barnets förälder, oavsett föräldrarnas kön. Oavsett inställning till 
surrogatmödraskap, där Moderaterna, Liberalerna och Centern är för att altruistiskt 
surrogatmödraskap blir en tillåten metod i Sverige, finns det barn i Sverige som kommit till 
världen genom surrogatarrangemang utomlands.  
 
Vi ser mycket positivt på att Europakommissionens förslag om att föräldraskap för barn med 
samkönade föräldrar, för barn som adopterats inrikes i en medlemsstat eller barn som fötts 
genom surrogatmödraskap ska erkännas och godkännas av alla medlemsstater. 
 
Alla barn och familjer förtjänar att leva i en juridiskt trygg situation i gränsöverskridande 
situationer. 
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§ 12 Strategi för ett mer jämställt och jämlikt nyttjande av stadens 
spontanidrottsytor 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av förslag till strategi för ett mer jämställt och jämlikt nyttjande av stadens 
spontanidrottsytor. 
 
Ärendet 
På uppdrag av kommunfullmäktige har idrottsnämnden utarbetat ett förslag till strategi för 
stadens spontanidrottsytor. Syftet är att åstadkomma ett mer jämlikt och jämställt nyttjande 
av ytorna. Strategin ska vara vägledande både för de nämnder som planerar och bygger och 
för de som bedriver verksamhet. Den förutsätter att nämnderna samverkar. Fyra 
inriktningsområden föreslås: utveckling av anläggningar, verksamhet, information och 
kommunikation samt uppföljning. Avslutningsvis presenteras förslag till konkreta 
ansvarsområden och ansvarsfördelning mellan berörda nämnder.  
 
Förvaltningen välkomnar en utveckling av stadens spontanidrottsytor. En strategi som 
fokuserar på ett mer jämställt och jämlikt nyttjande, med ett barnrättsperspektiv, är en viktig 
grund för detta utvecklingsarbete. Vi ser ett behov bland barn och unga av öppna aktiviteter 
för de grupper som inte redan är aktiva inom föreningslivet.  
 
Förvaltningen ser parklekarna som en resurs i arbetet med att utveckla spontanidrott och att 
”platsaktivera” spontanidrottsytor. Vi ser också en möjlighet att stadsdelsnämnderna 
införlivar strategin i sina lokala parkplaner i samband med att de uppdateras.  
 
Vi önskar att idrottsnämnden utses som ansvarig för samordning av de uppdrag i strategin 
som rör flera nämnder. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-02-09. 
Dnr FAR 2022/969 
 
Förslag till beslut 
Marre Mayr m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Maria Jacobson (MP)  yrkade att nämnden 
skulle bifalla förvaltningens förslag.  
 
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) yrkade att nämnden 
skulle delvis bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se 
Reservation nedan. I detta instämde Leif Söderström (SD). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
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Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Reservation  
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L), Christer Eriksson (C) och Leif Söderström (SD) 
 
1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2. Att därutöver anföra: 
 
Idag visar statistik på hur den psykiska ohälsan för unga tjejer är väldigt hög. Det är viktigt 
att något aktivt genomförs för dessa tjejer. Det utvecklas en del saker på skolorna inom detta 
område för att förbättra deras situation men det behöver göras mer.  
 
Vår upplevelse är att vi behöver stärka flickors syn på sig själva, att vara starka och att orka 
är en kultur som vi tänker måste etableras. Vikten av att träna för att må bra blir tydligt och 
hänger ihop med det psykiska måendet. Flickor befinner sig ofta på sociala medier och 
många använder även spel där det är otroligt mycket fokus på utseende. Vi kan ofta höra att 
flickor pratar regelbundet och återkommande om sitt utseende. Inte om hur starka de är. Att 
dessutom vara trygg och känna sig säker utomhus där spontanidrottsytor finns i Farsta blir 
samtidigt en framgångsfaktor för att flickor och kvinnor ska nyttja möjligheterna. Om det 
innebär belysning, trygghetskameror eller personal behöver det finnas en ambition kring det 
som också kommer att kunna ge tydlig effekt på nyttjandegraden. Placering av 
spontanidrottsytorna kan heller inte vara på ensliga och avsides platser anser vi.  
 
Det är i detta ärende väldigt välkommet att idrottsnämnden nu har tagit fram ett förslag nu 
som handlar om jämställd och jämlik spontanidrott för att kunna utveckla situationen för 
flickor och pojkar. Det är mycket glädjande att stadsdelsförvaltningen är positiv till detta.  
 
Vi har idag trygghetsvärdar och fältassistenter för att fånga upp ungdomar så de inte hamnar 
snett. De och andra yrkesroller i Farsta skulle möjligen kunna bidra med att sprida 
information och vägledning kring spontanidrott. Det behöver i så fall för personal också 
tydliggöras var huvudansvaret finns och hur initiativ till detta omhändertas på bästa sätt för 
främjande av spontanidrott för tjejer i samklang med idrottsförvaltningens arbete. 
 
Det vore intressant och spännande om det i Farsta kunde utvecklas en park där fokus handlar 
om gymnastik. T.ex. med en matta som är lite mjukare, där man kan ha stänger m.m. 
Flickorna mår dåligt idag och det är idag vi behöver göra många insatser.  
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
En strategi för mer jämställt och jämlikt nyttjande av stadens spontanidrottsytor har 
utarbetats av Idrottsnämnden på uppdrag av kommunfullmäktige. 
 
Sverigedemokraterna är positiva till att stadens spontanidrottsytor utvecklas för att erbjuda 
ett mer varierat utbud av möjliga aktiviteter som tilltalar båda könen och anpassas för 
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personer med funktionsnedsättning samt väger in barnperspektivet. Vi saknar dock ett uttalat 
äldreperspektiv i strategin. 
 
Principiellt är Sverigedemokraterna emot identitetspolitiska särbehandlingar baserat på 
etnicitet och härkomst – lika rättigheter och skyldigheter inför det allmänt tillgängliga skall 
alltid eftersträvas. 
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§ 13 Revidering av riktlinjer för idéburet offentligt partnerskap (IOP) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som 

svar på remissen av förslag till revidering av riktlinjer för idéburet offentligt partnerskap 
(IOP). 

2. Nämnden anför därutöver följande: 
 
Enligt gällande riktlinjer för IOP är syftet att skapa långsiktiga samarbeten med 
idéburna organisationer som ska kunna delta aktivt och bidra till stadens utveckling. Ett 
sådant syfte ger nämnderna och dess förvaltningar möjlighet att ingå IOP där det anses 
vara till nytta för staden och dess medborgare.  
 
Stadsrevisionen har visserligen i sin rapport från juni 2021 anmärkt på att nämndernas 
styrning och uppföljning av IOP behöver utvecklas. I det nya förslaget har dock 
riktlinjerna, utan närmare analys eller förklaring, begränsats till välfärdsverksamhet. Det 
framgår inte heller av remissen om en sådan förändring är avsedd. Orsaken till förslagets 
snäva fokus kan möjligen vara att det per 2023-01-01 har trätt ikraft en lag om 
registrering av idéburna aktörer i välfärden. Nämnda lag reglerar inte stadens arbete med 
IOP och saknar formell inverkan på remissärendet, men kan ändå att få betydelse för 
stadens arbete med IOP – om förslaget lämnas oförändrat. 
 
I lagstiftningsärendet finns nämligen en definition av begreppet välfärdsverksamhet, 
vilken kan komma att begränsa utrymmet för att ingå IOP på ett sätt som inte är 
önskvärt. I förarbetena till lagen definieras välfärdsverksamhet som: 

− hälso- och sjukvård,  
− hälsofrämjande verksamhet,  
− sociala omsorgstjänster,  
− utbildning som regleras i skollagen (2010:800),  
− utbildning och bildning som folkhögskolor och studieförbund genomför och 

annan utbildning med en kommun, en region eller en statlig myndighet som 
huvudman,  

− aktiviteter inom arbetsmarknadsområdet, samt  
− verksamheter som syftar till att öka människors integration och inkludering i 

samhället och att motverka segregation och isolering (se prop. 2021/2022:135, s. 15). 
 
En begränsning av IOP till välfärdsverksamhet, riskerar att förhindra ett flertal viktiga 
satsningar som görs i staden, bl.a. i Farsta. Exempelvis skulle de föreslagna riktlinjerna 
kunna exkludera viktiga satsningar på trygghet, kultur, fritid och klimat/miljö – om inte 
satsningarna även går att kategorisera som välfärdsverksamhet enligt definitionen. Vi 
föreslår därför i första hand att den föreslagna begränsningen till välfärdsverksamhet tas 
bort och i andra hand att den kompletteras och förtydligas. 

 
 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
9 MARS 2023 

SIDA 22 
 

 
 
 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

Ärendet 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) är en samverkansform mellan kommun och idéburen 
sektor. IOP kan sägas ligga mitt emellan föreningsbidrag och upphandling. Efter 
Stadsrevisionens granskning år 2021 av stadens styrning och uppföljning av IOP har 
kommunstyrelsen nu tagit fram förslag på reviderade riktlinjer för IOP. De klargör vad 
nämnder och styrelser måste tänka på och vilka kontroller som måste göras.  
 
Förvaltningen välkomnar de nya och tydligare riktlinjerna och tillämpningsanvisningarna. Vi 
välkomnar också att juridiska avdelningen finns utpekad som stöd i den rättsliga 
bedömningen innan avtal tecknas. Förvaltning bedömer att IOP är ett bra verktyg som tar 
tillvara kraften i det lokala föreningslivet och kompletterar nämndens egna verksamheter. I 
dagsläget har nämnden sju IOP:er. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-02-03. 
Dnr FAR 2023/39 
 
Förslag till beslut 
Marre Mayr m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Maria Jacobson (MP)  yrkade att nämnden 
skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se punkt 2 vid 
BESLUT ovan.  
 
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) yrkade att nämnden 
skulle bifalla förvaltningens förslag – se Reservation nedan. I detta instämde Leif 
Söderström (SD). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet.  
 
Reservation  
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L), Christer Eriksson (C) och Leif Söderström (SD) 
 
Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 14 Riktlinjer för Stockholms stads sommarkollo 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av förslag till riktlinjer för Stockholm stads sommarkollo. 
 
Ärendet 
Föreslagna riktlinjer för Stockholms stads kolloverksamhet reglerar syfte och mål samt hur 
platserna på kollogårdarna ska fördelas till boende i stadsdelsområdena. Riktlinjerna reglerar 
även övergripande ansvarsfördelning mellan stadens nämnder och kolloarrangörerna samt 
hur beslut om personalförstärkning fattas.  
 
Förvaltningen anser att förslaget är tydligt och adekvat och välkomnar att regelverket vid 
behov av personalförstärkning förtydligas. Förvaltningen föreslår, för att säkra likvärdighet, 
att riktlinjerna kompletteras med mallar för överenskommelse mellan stadsdelsnämnder och 
kolloarrangörer och för hur insatsen med personalförstärkning ska följas upp. Förvaltningen 
tycker att de nytillkomna kraven på handläggning av personalförstärkning är bra, men 
bedömer att det kommer att kräva mer resurser. Förvaltningen föreslår att kulturnämnden får 
i uppdrag att följa upp resultatet av stadsdelsnämndernas handläggning av 
personalförstärkningar för att säkra likvärdiga bedömningar av behov. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-02-14. 
Dnr FAR 2022/947 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15 Motion KD om att inrätta en central bidragsnämnd för att motverka 
välfärdsbrottslighet 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av en motion från Nike Örbrink, Kristdemokraterna, om att inrätta en central 
bidragsnämnd för att motverka välfärdsbrottslighet. 
 
Ärendet 
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Nike Örbrink (KD) att kommunstyrelsen får i 
uppdrag att inrätta en central bidragsnämnd med ansvar för stadens fördelning, utbetalning 
och uppföljning av föreningsbidrag. Genom uppföljning och insyn i verksamheterna ska, 
anser Örbrink, oseriösa aktörer och välfärdsbrott motverkas och leverans av service och 
tjänster till medborgarna säkerställas. 
 
Förvaltningen menar att det är på den lokala nivån som kännedom om det lokala 
föreningslivets behov, möjligheter och utmaningar finns. Den kännedomen är viktigt för 
uppföljning och utveckling. Förvaltningen anser att det digitala system för handläggning av 
stadsdelsnämndernas föreningsbidrag som kommunstyrelsen fått i uppdrag att upphandla och 
införa 2023 kommer att ge den kontrollfunktion som motionären efterfrågar. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-01-11. 
Dnr FAR 2022/889 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Olof Peterson m fl (M) och Christer Eriksson (C) anmälde ett särskilt uttalande.  
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Olof Peterson m fl (M) och Christer Eriksson (C)  
 
Stockholm ska ha ett rikt och varierat föreningsliv med goda möjligheter för människor att 
engagera sig. För att uppnå detta kan ibland kommunalt ekonomiskt stöd krävas men det ska 
vara noga kontrollerat med tydliga syften och mål vars effekt går att följa upp. 
 
Vi har som del i det grönblå styret under förra mandatperioden arbetat för att öka 
uppföljningen av utbetalda bidrag samt arbetat för att säkerställa att utbetalningar endast sker 
till demokratiska organisationer men ännu mer kan göras. Idag betalas olika föreningsbidrag 
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om av ett 20-tal olika nämnder och det är näst intill en omöjlighet att få en överblick över 
vilket stöd en förening får utan att förlita sig på föreningens egna uppgifter.  
 
För att få en sammanhållen bild av vilka medel olika föreningar tillgodogör sig under ett år 
och för att kontrollera att medlen används på rätt sätt krävs framtagna stadsövergripande 
strategier och riktlinjer, en sammanhållen ansökningsprocess, att färre antal nämnder betalar 
ut bidrag, att samtliga stöd betalas ut under samma tidsspann och att resten av 
verksamhetsåret kan ägnas åt uppföljning, samordning och informationsspridning. 
 
Därför anser vi att ansökningar, utbetalningar och uppföljning av föreningsbidrag sker av en 
förvaltning i staden knuten till respektive verksamhet och att bidrag alltid ska betalas tillbaka 
i de fall fusk upptäcks eller organisationens demokratiska värderingar kan ifrågasättas. 
Staden bör också ha som inriktning att övergå till sk Ideella Offentliga Partnerskap, IOP, i de 
fall mottagare av bidrag kan bidra långsiktigt till utveckling på det område bidraget avser. 
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Kristdemokraterna har i en motion föreslagit att en central bidragsnämnd med ansvar för 
fördelning, utbetalning och uppföljning av föreningsbidrag ska inrättas. 
Sverigedemokraterna delar inställningen att Stockholm stad måste göra mer för att bekämpa 
alla former av bidragsfusk som sker av privatpersoner och organisationer. Tyvärr har det 
rödgröna styret nedmonterat flera viktiga granskningsmekanismer som FUT-handläggare 
som granskar felaktiga utbetalningar av försörjningsstöd. Samtidigt får vi löpande ny 
information om bidragsfusk i föreningslivet. 
 
Sverigedemokraterna har föreslagit att samtliga aktörer som erhåller verksamhets- och 
projektbidrag ska avkrävas en auktoriserad revisor som skriver under och granskar deras 
verksamhetsberättelse och årsredovisning. Därutöver har vi förslagit att återinföra och utöka 
antalet FUT-handläggare för att granska försörjningsstödet. Nämndernas olika IOP-avtal bör 
ses över i grunden och verksamheten ska förläggas till respektive förvaltning.Samtidigt ska 
vissa aktörer inte ges tillgång till bidrag över huvud taget. I dessa ingår studieförbundet Ibn 
rushd samt diverse etniska och kulturella föreningar. 
 
Kristdemokraternas förslag om en ny nämnd med nya politiska tillsättningar kommer att öka 
de politiska kostnaderna och i värsta fall riskera att leda till ökad administration. I stället bör 
bidragssystemet ses om i grunden och nya verktyg måste ges till respektive förvaltning för 
att följa upp bidragsutdelningen. 
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§ 16 Ansökan om serveringstillstånd för Restaurang & Pizzeria Lilla Farsta i 
Farsta 
Svar på remiss från socialnämnden 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till socialnämnden som svar 
på remissen av ansökan om serveringstillstånd för Restaurang & Pizzeria Lilla Farsta i 
Farsta. 
 
Ärendet 
Restaurang & Pizzeria Lilla Farsta på Sunneplan i Farsta har ansökt om stadigvarande 
serveringstillstånd. Ansökan gäller fullständiga rättigheter med en serveringstid i restaurang 
alla dagar klockan 11.00 – 00.00 samt i uteservering alla dagar klockan 11.00 – 22.00.  
 
Förvaltningen har inga invändningar mot ansökan. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-02-08. 
Dnr FAR 2023/91 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 
 
§ 17 Rapportering till IVO av ej verkställda gynnande beslut för kvartal 4 år 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen till 
IVO för kvartal 4 år 2022 av ej verkställa gynnande beslut enligt socialtjänstlagen och lagen 
om stöd och service till vissa funktionshindrade. 
 
Ärendet 
Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen 
(SoL) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de 
gynnande beslut om insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre månader. 
Från och med år 2022 ska rapporten också beskriva skälet till att beslutet inte har kunnat 
verkställas i tid. Skälet ligger vanligtvis antingen hos den enskilde eller hos kommunen.  
 
För förra årets sista kvartal har förvaltningen rapporterat fem ej verkställda LSS-beslut, 
varav fyra gäller bostad för vuxna och ett gäller korttidsvistelse. I samtliga fall ligger skälet 
hos den enskilde. Äldreomsorgen har rapporterat tio ej verkställda beslut om bistånd enligt 
SoL, varav nio gäller särskilt boende. Anledningen är i samtliga fall även här att brukare har 
tackat nej till erbjudanden. Verksamheten barn och ungdom har rapporterat ett tidigare ej 
verkställt beslut om kontaktperson som avslutat. Övriga områden har inte rapporterat några 
ej verkställda beslut för kvartal 4. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-01-20. 
Dnr FAR 2023/58 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 18 Protokoll från pensionärsrådet den 27 februari 2023 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från pensionärsrådet den 27 februari 2023 till 
handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 19 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 
anmälningsärenden 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens sammanställning över beslut enligt delegering och 
övriga anmälningsärenden till handlingarna. 
 
Ärendet 
 
 Ordförandens beslut enligt delegering 

Ordföranden hade inte fattat några beslut under den aktuella perioden. 

 
 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

Stadsdelsdirektören har fattat följande beslut enligt nämndens delegering. Inom parentes 
anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 
nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 
 
1. 2023-01-23: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid Rinkeby-Kista 

stadsdelsförvaltning att för nämndens räkning genomföra upphandling av 
arbetsförmågebedömning/ aktivitetsförmågebedömning. Dnr FAR 2023/64. (8:12) 

2. 2023-02-09: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid serviceförvaltningen att för 
nämndens räkning genomföra upphandling av handledartjänster. Dnr FAR 2023/104. 
(8:12) 

 
 Tjänstepersons beslut enligt delegering som kan överklagas enligt bestämmelsen 

om laglighetsprövning i 13 kap kommunallagen  
Som kommunmedlem har man enligt 13 kap kommunallagen rätt att få lagligheten i 
kommunens beslut prövade. Möjligheten finns dock inte om det i lag eller annan 
författning finns särskilda bestämmelser om överklagande av det aktuella beslutet. Här 
redovisas de beslut vars laglighet kan prövas. 
 
Överklagandet görs skriftligt till Förvaltningsrätten i Stockholm och ska ha kommit in 
inom tre veckor från den dag då det tillkännagavs på stadens anslagstavla att protokollet 
över beslutet hade justerats. I överklagandet anges de omständigheter som överklagandet 
grundas på, alltså varför man anser att beslutets laglighet ska prövas. 

 
1. 2023-01-27: Beslut enligt 4 kap 2 § socialtjänstlagen om ekonomiskt bistånd till 

riksnorm för barn för februari 2023 i avvaktan på beslut om uppehållstillstånd. Dnr 
FAR 2022/878-1. 

2. 2022-10-28: Beslut enligt 4 kap 2 § socialtjänstlagen om ekonomiskt bistånd till el 
oktober och december 2022. Biståndet beviljas mot återkrav. Dnr FAR 2022/878-2. 

 
Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2023-02-15. 
Dnr FAR 2022/877 
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Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ÖVRIGT 
 
§ 20 Nämndens frågor och information från förvaltningen 
 
Följande skrivelse lämnades in. 
 
Ordningsvakter (bilaga) 
Leif Söderström (SD) 
 
BESLUT 
Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  
 
 
Inför dagens sammanträde hade Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet lämnat 
in följande frågor: 
 
1. Verksamhetsberättelsen 

− Verksamhetsberättelsen ger en god bild av det omfattande arbete anställda och 
förvaltning inom Farsta stadsdel gör och det fina resultat det ger. Det finns dock 
några områden där man inte når hela vägen fram och därför skulle vi vilja att 
förvaltningen vidareutvecklar hur man arbetar för att förbättra resultaten gällande 
följande indikatorer: 

a) Andel familjehemsplacerade barn i skolåldern som klarar målen i 
kärnämnena i grundskolan 

b) Andel boende på vård och omsorgsboende som upplever att möjligheten att 
komma utomhus är bra 

Förvaltningens svar:  
a) Skolsamordnarna är ett mycket bra stöd i arbetet med placerade ungdomar 

då de flesta ungdomar som blir placerade saknar fungerande skolgång och 
mycket samordning krävs för att samla information om tidigare skolgång 
och kunskapsnivå. Ungdomar, vårdnadshavare samt socialsekreterare 
upplever skolsamordnarnas arbete med skolan och ungdomarna som positiv. 
Skolsamordnarna anställdes inom projektet i augusti månad 2022 och på 
grund av den korta tiden som gått har resultat ännu inte kunnat redovisas. I 
samband med avstämningar framgår det tydligt att uppdraget är omfattande, 
tidskrävande och att behovet av skolsamordnarnas stöd är stort.  
 
Skolsamordnarna har kontakt med utbildningsförvaltningen, inhämtar 
underlag från rektorer samt planerar/söker efter lämplig skola vid placering. 
De deltar vid uppföljningar tillsammans med socialsekreterare och vid 
skolmöten och ansvarar för att alla placerade barn har åtgärdsplaner 
upprättade samt att deras rättigheter kring skolgång tillgodoses. Vidare 
samarbetar skolsamordnarna med vårdgivare och följer upp skolnärvaron. 
De motiverar ungdomar till gymnasiestudier och de ungdomar som inte 
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önskar studera på gymnasiet kopplas samman med kommunala 
aktivitetsanasvaret (KAA). 

b) Verksamheterna arbetar aktivt med att öka möjligheten till utevistelse. Det 
finns aktivitetsansvariga på Edö sedan hösten 2022 med uppdrag att jobba 
med kultur, aktiviteter och utevistelse. På Postiljonen finns 
aktivitetsansvarig sedan tidigare och enheten har nyligen genomfört en 
enkätundersökning för att fånga in önskemål gällande kultur, aktiviteter och 
social stimulans. De har också schemalagt utevistelsen. Båda enheterna 
använder Seniorglädje och Ung Omsorg för att ytterligare öka möjligheterna 
att komma ut. 

 
− Fråga om renhållning: 

Enligt medborgarundersökningen för verksamhetsåret 2021 räknas utfallet för 
upplevd tillfredsställande renhållning i stadsdelen till 64% och för 2022 till 68%. I 
analysen uppgavs det att en anledning till otillräcklig renhållning kan bero på dyra 
återvinningskostnader; något som inte beslutas om i stadsdelen. Vilka åtgärder har 
man från stadsdelsförvaltningens tillämpat genom året för att förbättra renhållningen 
i Farsta och vad kan göras framöver? 
 
Förvaltningens svar:  
2021 var målet för indikatorn 73 procent och resultatet blev 64 procent. 2022 var 
målet 73 procent igen och resultatet blev 68 procent. Varken 2021 eller 2022 klarade 
vi alltså målet, men resultatet förbättrades 2022. 2021 fick vi problem med 
bemanningen hos vår upphandlade entreprenör. De fick tapp på centrala 
administrativa och arbetsledande funktioner och kom efter med många ärenden. 
2022 förbättrades situationen avsevärt och vi har tillsammans upparbetat tydligare 
rutiner, regelbundna ombudsmöten och bättre uppföljning. Förändringarna skedde 
innan sommaren 2022 och anmärkningarna för perioden juni-december minskade 
med 24 procent jämfört med samma period 2021. Vi ser tyvärr i dagsläget återigen 
utmaningar med bemanningen hos entreprenören. Beträffande åtgärder mot olovlig 
dumpning/tjuvtippar ser förvaltningen behov av samarbeten inom staden  kring 
förebyggande metoder, skyltar samt kommunikationskampanjer. 

 
− Fråga utifrån bilaga 8 – Förskolerapporten 

I förskolerapporten beskrivs förvaltningens arbete med att uppfylla de nationella 
minoriteternas rättigheter och det uppges bland annat att en viktig del är att bidra till 
en revitalisering av minoritetsspråken. I språklagen (2009:600) framgår att det 
allmänna har ett särskilt ansvar för att skydda och främja det svenska teckenspråket, 
precis som för de nationella minoritetsspråken. Med anledning av detta skulle vi 
vilja veta lite mer om möjligheterna att det arbete som görs för de nationella 
minoritetsspråken också skulle kunna inkludera det svenska teckenspråket framöver. 
 
Förvaltningens svar:  
De fem nationella minoritetsspråken är; finska, jiddisch, meänkäli, romska och 
samiska. Svenskt teckenspråk räknas inte som ett nationellt minoritetsspråk men 
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skyddas utifrån språklagen och skrivningar i läroplan och skollag. Att inkludera 
svenskt teckenspråk i de nationella minoritetsspråken är dock inte inom vårt 
beslutande. 
 
I den årliga språkkartläggningen som förskolan gör sammanställer vi också hur 
många barn som har svenskt teckenspråk som hemspråk.  I varje enskilt ärende 
möter vi familjer vid inskolningen med ett samtal om barnets språkdomäner och hur 
arbetet för språkutveckling behöver se ut. Barn som är döva, har en 
hörselnedsättning eller har vårdnadshavare som är döva eller hörselnedsatta bemöts 
individuellt och en plan för arbetet tas fram på förskolan. Vid behov anlitas 
teckentolk och företrädesvis arbetar förskolorna med AKK, alternativ och 
kompletterande kommunikation. 

 
2. Brukarundersökning 2022 inom verksamhetsområde ekonomiskt bistånd 

Brukarundersökningen visar på en liten sänkning i klienters nöjdhet med frågor som rör 
bemötande på Enheten arbete, integration och bistånd. Enligt analysen hänger den ihop 
med en viss personalomsättning på enheten. 
− Hur har personalomsättningen sett ut på enheten under de senaste åren? Hur är 

situationen nu? 
 
Förvaltningens svar:  
Många har sitt första arbete som socionom inom ekonomiskt bistånd och efter att de 
har arbetat några år har de valt att gå vidare för att testa andra arbetsuppgifter. Några 
har rekryterats till chefsbefattningar och några har gått vidare till andra tjänster inom 
enheten eller inom förvaltningen. 
 

− Vilka orsaker har förvaltningen identifierat som skäl till omsättningen? 
 
Förvaltningens svar:  
Många har sitt första arbete som socionom inom ekonomiskt bistånd och efter att de 
har arbetat några år har de valt att gå vidare för att testa andra arbetsuppgifter. Några 
har rekryterats till chefsbefattningar och några har gått vidare till andra tjänster inom 
enheten eller inom förvaltningen. 
 

− Har förvaltningen identifierat åtgärder som skulle kunna få personal att stanna kvar, 
ifall den högre omsättningen fortsätter eller återkommer?  
 
Förvaltningens svar:  
Enheten och socialtjänsten arbetar kontinuerligt med att utveckla introduktion, 
mentorskap, stöd från nära och tillgänglig ledning samt att följa upp medarbetarnas 
arbetssituation. I de avslutssamtal som hålls får enheten positiv feedback kring alla 
dessa delar och huvudorsaken till att medarbetarna valt att gå vidare är för att man 
vill bredda sin kompetens inom socialt arbete och ta nya steg i karriären.  
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− Hur arbetar förvaltningen med frågor som rör bemötande av klienter inom 
socialtjänsten? 
 
Förvaltningens svar:  
Vi arbetar med kompetensutveckling och vi har bland annat gjort utbildningsinsatser 
i samtalsmetoden Motiverande samtal (MI 

 
3. IOP 

Hur prioriterar vi vilka områden vi vill ingå IOP på och hur väljer förvaltningen vilka 
IOP som ska ingås? 
 
Förvaltningens svar:  
Områden/verksamheter som vi idag har IOP ligger inom kultur, fritid och trygghet, det 
vill säga inom hälsofrämjande verksamhet enligt den definition av välfärdsverksamhet 
som majoriteten pekar på. Möjligen kan våra IOP:er betraktas som hälsofrämjande 
verksamhet. Svar på frågan om hur förvaltningen väljer och prioriterar lämpliga 
områden/verksamheter för IOP, handlar om att förvaltningen måste bedöma om IOP är 
en lämplig form för samverkan. Föreningsbidrag eller upphandling/köp av tjänst är 
alternativ. Om ett område/en verksamhet inte är en samverkan utan snarare föreningens 
egna verksamhet lämpar sig föreningsbidrag bättre. Om ett område/en verksamhet inte är 
frivillig för nämnden att utföra lämpar sig upphandling bättre. I valet av ”vilka områden” 
har förvaltningen också gjort en bedömning att det har funnits en vinst i att 
samverkanspartnern är just en lokal idéburen organisationen. Det har givit den lokala 
förankringen, lokala kompetensen och stärkt civilsamhället. Efter revisionens granskning 
har vi tagit till oss att dessa överväganden behöver dokumenteras bättre och vi väljer 
numera att göra det i tillhörande tjänsteutlåtande inför beslut. 

 
 
Inför dagens sammanträde hade Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet lämnat in 
följande fråga: 
 
I verksamhetsberättelsen så anges att nämnden inte uppnår sitt mål gällande skolresultaten 
för placerade barn och att man anställt skolsamordnare (s. 35 tjut. Dnr FAR 2023/16). Hur 
upplever man att åtgärderna fungerar och hur arbetar de? 
 
Förvaltningens svar: Se svar på fråga 1 a) ovan från S, V och MP. 
 
Leif Söderström (SD) bad förvaltningen berätta mer om de innovationsverkstäder om 
kriminella miljöer som nämns i verksamhetsberättelsen. Förvaltningschef Gunilla Ekstrand 
svarade. 
 
Förvaltningschefen lämnade även följande information: 
 

• Kort om skjutningen i förra veckan. Många kom fram och ville prata när 
förvaltningen var på plats efteråt. 
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• Hemtjänstpersonalen har varit helt fantastisk under veckans snöstorm. 

 
• Förra veckan var jag och vår trygghetssamordnare Tomaj Keivany inbjudna till ”det 

första spadtaget” för Stadsmissionens nya hus på Brunskogsbacken i Farsta strand. 
Det är ett hyreshus för personer som av olika anledningar har svårt att få 
hyreskontrakt på den reguljära bostadsmarknaden. Vi ser fram emot ett bra 
samarbete framöver och ser att bygget av huset kommer att bli ett lyft för området. 

 
• Förvaltningen har, via äldreförvaltningen, sökt statsbidrag för att kunna LHBTQ-

certifiera vår dagverksamhet på Edö. 
 

• Vårt innovationsnätverk har fått i uppdrag att ta fram modeller för hur vi kan 
utveckla våra  medborgar- och brukardialoger.  

 
• Förvaltningen har även genomfört en workshop om barnrätt för förvaltningens 

barnombud tillsammans med Marie Lundin Karphammar som är barnrättsjurist på 
Sveriges Kommuner och Regioner, SKR. På workshopen diskuterades vad som 
redan görs och hur man vill utveckla sitt arbete framöver. Med på workshopen var 
även förvaltningens ILS-samordnare (ILS – integrerat ledningssystem) som kommer 
att arbeta med att systematisera hur förvaltningen lyfter in barnrätt i de ordinarie 
förvaltningsövergripande processerna. Bland annat innebär det att vi under hösten 
kommer att införa barnkonsekvensanalyser i tjänsteutlåtanden som berör barn. 
 

• Snart är det dags för Fagersjös kulturvecka 18-26 mars. Flera av förvaltningens 
avdelningar samverkar för att skapa ett intressant och givande program. Veckan har 
initierats av medarbetare i Fagersjö. Vi samverkar också med Familjebostäder, 
lokala föreningar, Fagersjöskolan och Kulturskolan. När programmet är formgivet 
och klart kommer vi att skicka ut det till nämnden.  
 

 
Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 
 
 
 
 


	§ 1 Godkännande av föredragningslistan
	BESLUTSÄRENDEN
	§ 2 Verksamhetsberättelse med bokslut för 2022 för Farsta stadsdelsnämnd
	§ 3 Utveckla discgolfanläggningen på Högdalstopparna
	§ 4 Inventera stadsdelsområdets föreningstavlor och ta fram en plan för fler tavlor
	§ 5 Föreningsbidrag och bidrag till lovaktiviteter 2023
	§ 6 Idéburet offentligt partnerskap (IOP) om nattvandring i Farsta
	§ 7 Brukarundersökning 2022 inom verksamhetsområdet ekonomiskt bistånd
	§ 8 Brukarundersökning 2022 inom verksamhetsområdet funktionsnedsättning
	§ 9 Avsägelser i Farstas, Enskede-Årsta-Vantörs och Skarpnäcks råd för funktionshinderfrågor
	REMISSER OCH YTTRANDEN
	§ 10 Hållbar dagvattenhantering. Revisionsrapport nr 9/2022
	§ 11 Europeiska kommissionens förslag till föräldraskapsförordning
	§ 12 Strategi för ett mer jämställt och jämlikt nyttjande av stadens spontanidrottsytor
	§ 13 Revidering av riktlinjer för idéburet offentligt partnerskap (IOP)
	§ 14 Riktlinjer för Stockholms stads sommarkollo
	§ 15 Motion KD om att inrätta en central bidragsnämnd för att motverka välfärdsbrottslighet
	§ 16 Ansökan om serveringstillstånd för Restaurang & Pizzeria Lilla Farsta i Farsta
	ANMÄLNINGSÄRENDEN
	§ 17 Rapportering till IVO av ej verkställda gynnande beslut för kvartal 4 år 2022
	§ 18 Protokoll från pensionärsrådet den 27 februari 2023
	§ 19 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden
	ÖVRIGT
	§ 20 Nämndens frågor och information från förvaltningen

